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آیت الله بهجت )ره(: در بین تمام مستحبات، دو عمل است 
که بی نظیر می باشد و هیچ عملی به آنها نمی رسد. 1- نماز 

شب و 2- گریه بر امام حسین علیه السلام.

امام جمعه موقت تهران گفت: مردم با این 
انقلاب اسلامی احترام کردند که  به  تشییع 
باید به چنین مردم قدرشناس و وقت شناسی 

آفرین گفت.
به گزارش خبرگزاری فــارس، آیت الله محمد 
امامی کاشانی با اشاره به درگذشت آیت الله هاشمی 
رفسنجانی، رئیس فقید مجمع تشخیص مصلحت 
نظام اظهار داشــت: حادثه سنگین و غمبار رکن 
انقلاب اســلامی، رحلت آیت الله آقای هاشــمی 
رفســنجانی را به محضر مقــدس امام عصر)عج(، 
رهبر عزیز، مراجع معظم، حوزه های علمیه، ملت 
قدرشناس و وقت شناس ایران و بیت ایشان تعزیت 

و تسلیت می گوییم.
وی ضمن تشکر از ملت بزرگ ایران و پیام های 
تسلیت مراجع تقلید، تصریح کرد: ما از پیام پرمحتوا 
و پرمهر و سراسر عاطفه و علاقه رهبر معظم انقلاب، 

تشکر می کنیم.
امام جمعه موقت تهران به تشریح تفکر فرهنگی 
آیت الله هاشمی رفسنجانی پرداخت و گفت: ایشان 
از ابتدای مبارزه به فکر توجه نســل های جوان به 

حقیقت اسلام و قرآن بود.
آیــت الله امامی کاشــانی در ادامه خطبه ها به 
خاطره ای از آیت الله هاشــمی رفسنجانی در سال 
36 و در مدرســه مرحــوم آیت الله حجت اشــاره 
کــرد و گفت: مــا در آن زمان در یک حوزه درس 
می خواندیم، روزی که بــا یکدیگر در حیاط قدم 
می زدیم، آقای هاشمی به بنده گفت که ما باید فکر 
جوانان و این نســل را روشن کنیم و این با حرکت 
علمی و فرهنگی ممکن است؛ ایشان از دکتر شهید 
باهنر نام برد و گفت؛ ما قرار گذاشته ایم که حرکت 
فرهنگی داشته  باشیم و مجله ای به نام مکتب تشیع 

تأسیس کنیم.
وی تصریح کرد: از همان روزها که آقای هاشمی 
تنها 24 سال سن داشت، به این فکر بود که نسل 
جوان را با حقیقت اســلام آشنا کند؛ وقتی آقای 
هاشــمی در ســال 53 و در اوج خفقان رژیم شاه 
به زندان افتاد، گفت من دیدم اوضاع محاکمه من 
جوری است که دوران زندانی  بودنم طولانی خواهد 
بود، لذا به فکر تفسیر قرآن افتادم و در آن سلول که 
مرا شکنجه می دادند، دلخوش به تفسیر قرآن بودم.
امام جمعه موقت تهران ادامه داد: آقای هاشمی 
تعریف کردند که من از مســئولان زندان خواستم 
بــه من یک قرآن یا حتــی کاغذ و قلم بدهند که 
هیچ کدام را در اختیار بنده نگذاشــتند و از این رو 
بنده در ذهن خودم آیات را منظم و عناوین مرتبط 
را استخراج می کردم تا اینکه به زندان اوین منتقل 
شــدم و در آنجا با دوســتان خــود از جمله آیات 

طالقانی، مهدوی کنی و انواری جمع بودیم.
آیت الله امامی کاشــانی اظهار داشت: در آنجا 
قرآنی گرفتم و شروع به نوشتن کردم، به من گفتند 
که ممکن اســت نوشته هایت را بگیرند، لذا هرگاه 
همسرم به ملاقاتم می آمد، نوشته ها را به او می دادم 
و او هم همراه خود می برد؛ این تفسیر امروز به عنوان 
راهنمای قرآن منتشر شده است، بنابراین آیت الله 

هاشمی چنین تفکر فرهنگی و علمی داشتند.
وی با تأکید بر اینکه این روحیه آقای هاشمی 
در عرصه سیاســت نیز تجلی داشت، افزود: با این 
روحیه مشــکلات بر ایشان آســان و آرام می شد، 
مرحوم آیت الله هاشمی به اسلام و انقلاب، کشور و 
تسلط و برنامه ریزی استکبار و استعمار باور داشت 

و می دانست عزت در سایه امام)ره( و کمک کردن 
به امام راحل اســت و این برایش حقیقت بود. امام 
جمعه موقت تهران اظهار داشــت: تشــییع پیکر 
مرحوم آیت الله هاشــمی رفسنجانی با این عظمت 

نشان دهنده وحدت ملی بود.
آیت الله امامی کاشــانی بــا تأکید بر اینکه این 
تشییع پشت پرده ای داشت و آن هم تشییع حامی 
انقلاب و رکن انقلاب اســلامی بود، گفت: بنابراین 
مردم با این تشییع به انقلاب اسلامی احترام کردند 
که باید به چنین مردم قدرشــناس و وقت شناسی 

آفرین گفت.
وی ادامــه داد: رهبر عزیز مــا نکته ای درباره 
آیت الله هاشــمی فرمودند و به هوش وافر ایشــان 
اشــاره کردند که این بســیار مهم است و در تمام 
این دوران نتوانســتند آقای هاشــمی را از رهبر 
عزیزمان جدا کنند و ایشــان می گفت که عشق و 
حب من آقای خامنه ای است و رهبری نیز ایشان 
را به عنوان رئیس مجمع تشخیص مصلحت نظام 

منصوب کردند.
امــام جمعه موقت تهران با اشــاره به انتصاب 
آقای هاشمی به فرماندهی کل قوا توسط حضرت 
امام)ره(، خاطرنشــان کرد: خناسانی می خواهند 
کشــور را جدا کنند، لذا ما به همان وحدت که در 
تشییع پیکر آقای هاشمی وجود داشت، نیازمندیم 
و یأس و نابودی دشمنان نیز به همین است؛ چراکه 
وقتی ببینند محور کشور شخص ولی فقیه است، 

ناامید خواهند شد.
آیت الله امامی کاشــانی با بیــان اینکه نظام به 
محور نیاز دارد و امام عصر)عج( این محور را تعیین 
کرده اند، گفت: حــوادث واقعه که امام عصر)عج( 
در بــاره آن گفته اند، صرفاً همــان احکام حلال و 
حرام نیســت، بلکه رخدادها و مشکلاتی است که 

برای کشور ایجاد می شود.
وی گفت: این فرد را برای اداره نظام اســلامی 
امام زمان)عج( مشخص کرده اند و گفته اند که ولایت 
فقیه اســت، یعنی کسی که فقیه، مجتهد، عادل، 
پارسا، جهان بین و جهان شناس است و خود را فدای 
مصالح کشور می کند، لذا چنین شخصی باید محور 
باشد تا کشور در عزت خود ادامه دهد و امیدواریم 

خداوند رهبر گرانقدرمان را در ســایه عنایات امام 
عصر)عج( تا ظهورش سلامت و مستدام بدارد.

محسن رضایی:
اگر سیاست های اقتصاد مقاومتی 
در کشور اجرا شود یک فقیر هم

 در کشور نخواهیم داشت
به گزارش فارس، محسن رضایی، دبیر مجمع 
تشــخیص مصلحت نظام در ســخنرانی پیش از 
خطبه های نماز جمعه تهران ضمن تسلیت رحلت 
یار دیرین حضرت امام)ره( و رفیق قدیمی و همراه 
رهبری آیت الله هاشمی رفسنجانی، گفت: یکی از 
ارکان انقلاب را از دست دادیم. فردی که از ابتدای 
نهضت در کنار امام)ره( و همواره همراه و مشــاور 

رهبری بود.
وی بیان داشــت: پیام تشــییع جنازه آیت الله 
هاشــمی معانی بســیار مهمی در شرایط کنونی 
داشــت. از یک طرف نشان دهنده قدرشناسی و از 
طرف دیگر تاکید بــر وحدت و محوریت ولایت و 

ارزش های انقلاب بود.
رضایی خاطرنشــان کرد: انقلاب اســلامی در 
میان ســایر ملت ها سابقه ندارد و امام)ره( انقلاب 
کرد و نظام شاهنشــاهی را کنار زد و دین و اسلام 
را وارد سیاست کرد. اگر دین وارد زندگی، اقتصاد و 
سیاست نشود، این بشر رها شده است. لذا امام)ره( 

هم نوآوری فلســفی و هم اصــلاح دینی را پیاده 
کردند و جمهوری اسلامی به وجود آمد که پایه آن 

ولایت فقیه و مردم سالاری دینی است.
دبیر مجمع تشخیص مصلحت نظام گفت: بعد از 
امام)ره( مسیر انقلاب حفظ و از انحرافات جلوگیری 
شد و سیطره انقلاب از مرزها عبور کرد. اکنون به 
عراق، سوریه، لبنان و ... نگاه کنید، لنگرگاه منطقه 

و عامل ثبات ایران و انقلاب اسلامی است.
وی ابراز داشــت: آقای هاشمی همواره مشاور 
رهبری بــود و در روز یکشــنبه در خدمت آقای 
هاشمی جلسه کمیسیون زیربنایی را داشتیم که از 
ساعت 10 تا 12 به طول انجامید و موضوع جلسه 

پیرامون صرفه جویی بود. 
رضایی افزود: آقای چیت چیان در آن جلســه 
می گفت اگر 5 هــزار مگاوات برق تولید نکنیم، با 
بحران انرژی روبرو می شویم، در آن جلسه بحث شد 

به جای سرمایه گذاری، صرفه جویی کنیم.
دبیر مجمع تشخیص مصلحت نظام تاکید کرد:  
در آن جلســه آقای هاشــمی گفت زمانی که من 
رئیس جمهور بودم، هر هفته به خدمت آقا می رفتم 
و گزارش می دادم و وقتی کاری شــروع می کردم، 
ایشان با تمام قدرت از من حمایت می کردند. امروز 
هم باید دولت و مجلس با رهبری هماهنگ شوند 

تا بتوانند کارهای بزرگی انجام دهند.
وی گفــت: در راه امام)ره( الگوهای متفاوتی از 
ولایت پذیری وجود دارد و همه یاران امام)ره( التزام 
عملــی به راه امام)ره( دارند اما در برخی مســائل 
ممکن اســت اختلاف نظر داشته باشند. ما باید به 

وحدت و انسجام خودمان توجه کنیم.
رضایی خاطرنشان کرد: کسانی که به ارزش های 
الهی پایبند و از آن اطاعت می کنند و مطیع قوانین و 
فرامین رهبری هستند، در مسیر انقلابند. لذا برخی 
ممکن اســت ضمن التزام عملی اما برداشت های 
متفاوتی داشــته باشــند ولی در عمل به درستی 
عمل کنند. مثلا شــورای نگهبان نظری دارد و با 
آن مخالفند اما فتنه راه نیندازند و یا قاضی حکمی 
علیه خانواده شان صادر می کند که با آن مخالفند 
امــا به آن حکم عمل می کنند. یعنی نظر متفاوت 

است اما به قانون عمل می کنند.
دبیر مجمع تشــخیص مصلحت نظام گفت: ما 
در کانون فشارهای داخلی و بین المللی قرار داریم 
لذا باید از احساسات و عواطف کم کنیم و دقت در 
مسائل را بالا ببریم. ما باید همواره گفتار نظری را از 
صاحب نظر جدا کنیم. یعنی اگر کسی نظری خلاف 
انقلاب داد، تا زمانی که در مسیر حرکت می کند، 

نباید صاحب نظر را تخریب کنیم.
وی اظهار داشت: آخرین حرفی که آقای هاشمی 
زد ایــن بود که دولــت و مجلس و قوه قضائیه و... 
باید به سیاســت های رهبری عمل کنند تا انقلاب 
ادامه داشــته باشد و در اقتصاد هم این سیاست ها 

باید اجرا شود.
رضایــی تاکید کرد: اگر سیاســت های اقتصاد 
مقاومتی در کشور اجرا شود، یک فقیر هم در کشور 
نخواهیم داشت اما متاسفانه هم از بیرون فشارهایی 
هســت هم از داخل برخی افکاری دارند که اجازه 

نمی دهند این سیاست ها در اقتصاد اجرایی شود.

آیت الله امامی کاشانی در خطبه های نماز جمعه تهران:

تشییع مرحوم آیت الله هاشمی نشان دهنده وحدت ملی بود

آرزوی بازگشت مومنانه به دنیا
»کاش )حال کافران را( هنگامی که در برابر آتش )دوزخ( 

ایســتاده اند، ببینی! می گویند: ای کاش )بــار دیگر به دنیا( 

بازگردانده می شدیم و آیات پروردگارمان را تکذیب نمی کردیم 

و از مومنان می بودیم.«
انعام - 27

امام جمعه قم:
مسئولان با جدیت بیشتر نسبت به فرهنگ 

خانواده محوری اهتمام داشته باشند
قم- خبرنگار کیهان:

امام جمعه قم با اشــاره به حضور گسترده مردم در مراسم 
تشییع جنازه مرحوم آیت الله هاشمی رفسنجانی، گفت: این 
حضور بار دیگر نشان داد مردم قدردان کسانی هستند که در 
پایه گذاری و تشکیل جمهوری اسلامی نقش پررنگ داشته اند.
حجت الاسلام والمسلمین علیرضا اعرافی در خطبه های نماز جمعه 
قم که در مصلای قدس این شــهر و با حضور پرشــکوه امت حزب الله 
برگزار شــد، افزود: آیت الله هاشمی رفسنجانی از جمله کسانی بود که 
در راه تحقق انقلاب اسلامی و تشکیل نظام اسلامی متحمل زحمات 

فراوانی شد.
وی اظهار داشت: آن مرحوم همواره مطیع حضرت امام)ره( بودند و 
پس از ارتحال حضرت امام)ره( نیز دست از حمایت و اطاعت از ولایت 
فقیه برنداشت و بر هویت حوزوی خود افتخار می کرد و آن را حفظ نمود.

مدیر حوزه های علمیه سراسر کشور حضور گسترده مردم در مراسم 
تشییع، تدفین و بزرگداشت های مرحوم هاشمی رفسنجانی را دارای 
پیام هایی دانست و تصریح کرد: این حضور نشان از ظرفیت بالای نظام 

داشت و در عین حال قدردانی مردم از خادمان خود بود.
وی یکی از عوامل مؤثر در حضور پرشــور مردم در مراسم تشییع 
جنازه آیت الله هاشمی را پیام دقیق و مملو از عاطفه و قدرشناسانه رهبر 
معظم انقلاب عنوان کرد و اظهار داشت: وحدت و ولایتمداری مردم و 
امنیت پایدار جمهوری اسلامی در این مراسم به نمایش گذاشته شد.

خطیب جمعه قم در ادامه به نقض برجام از سوی آمریکا اشاره کرد 
و گفت: اقدام آمریکا در تمدید تحریم های 10 ساله نقض فاحش برجام 
بود و جای لاپوشانی ندارد لذا مسئولین باید قاطعانه در برابرعهدشکنی 
آمریکا بایســتند.وی در بخش دیگــری از خطبه های نماز جمعه قم 
آسیب های وارده به بنیان خانواده ها را در سطح به صدا درآمدن زنگ 
خطر عنوان کرد و گفت: آمارهای طلاق، اختلافات خانوادگی و مشکلات 
تربیتی فرزندان بســیار نگران کننده است.حجت الاسلام والمسلمین 
اعرافی افزود: فروپاشــی خانواده ها فروپاشی نظام اجتماعی را در پی 
خواهد داشــت لذا مســئولان باید با جدیت بیشتر نسبت به فرهنگ 

خانواده محوری اهتمام داشته باشند.
وی ســند ابلاغی رهبر معظم انقلاب در مورد »خانواده« را دارای 
مختصات کامل برای حفظ خانواده از آسیب ها دانست و گفت: بخش 
مهمی از اقدامات این سند در حوزه تصمیم گیران و برنامه ریزان دولت 
و حکومت اســت که اگر دیر بجنبند، جمعیت کشور با بحران مواجه 
خواهد شــد.امام جمعه قم افزود: یکی از پایه های مقاومت ملت خانه 
و خانواده اســت لذا دشمن با همه توان این نقطه قوت را مورد هجوم 

همه جانبه قرار داده است.
وی اضافه کرد: علما و روحانیون و حوزه های علمیه هم در موضوع 
حفظ »خانواده« مســئولیت دارند و باید به مســئولیت خطیر خود و 

با استفاده از ظرفیت های تأثیرگذار حوزه علمیه عمل و اقدام کنند.
امام جمعه قم در پایان از مردم و مســئولین خواســت محورهای 
سخنان رهبر معظم انقلاب در 19 دی ماه در جمع مردم قم را مورد 

توجه قرار دهند.
استاد راهنما از پایان نامه

 دانشجوی شهید مدافع حرم دفاع کرد

ایرباس اجاره ای )اجاره به شــرط تملیک( به 
ایران رســید و آفتاب درخشان برجام ،از پشت 

ابرهای تحریم طلوع کرد!
باغ پرثمر برجام میــوه داد و یک فروند هواپیمای 
ایرباس در فرودگاه مهرآباد تهران به زمین نشست. اینکه 
هواپیما چیز خوبی اســت و وسیله ای برای تردد آسان 
ابناء بشر است و با آن می توان فاصله های طولانی را در 
زمانی کوتاه طی کرد و اینکه می تواند مقدار زیادی بار 
حمل کند و دهها فایده اعلام شده و نشده )!( هواپیما 
بر کسی پوشیده نیســت و کسی با آن سر مخالفت و 

ناسازگاری ندارد.
امــا اینهمــه هیجان زدگی و غــش و ضعف برای 
هواپیمایی که محصول یک معامله فســخ شــده بین 
ایرباس و اسپانیاست،کمی زیاده روی و دور از ذهن است!

هرکس کمترین اطلاعی از داده های آماری داشته 
باشــد و یا هرکــس که بعنوان پدر یک یا سرپرســت 
خانواده دســتی در معیشــت و اقتصاد خانواده داشته 
باشد ،به خوبی می داند که اوضاع ،به مراتب بیش ازآنکه 
دولتمردان نمایش می دهند آشفته و نابسامان است و 
دهها مشــکل کلیدی و حیاتی در سر راه زندگی مردم 
وجود دارد که هواپیما در پیش آن مشکلات،دغدغه ای 

فانتزی قلمداد می شود.
مشــکلاتی مثل رکود ویران کننده اقتصاد،بیکاری 
خانمان بر افکن و زمینه ســاز ده هــا و صدها معضل 
اجتماعی و امنیتی دیگر، تعطیلی پی در پی و وحشتناک 
صنایع و معادن و ... تنها نمونه هایی از این مشــکلات 
است که دولت یازدهم ترجیح داده به جای حل و رفع 
آنها،با جشــن ایرباس،به قول مولوی نوای »خر برفت و 
خربرفت«را با صدای بلندتری ساز کند و مردم را از آن 

دغدغه ها منصرف کند!

از یکسو سبد دولت از هرگونه محصولی در بزرگترین 
وعده و ادعایش از روز نخســت تا کنون ، یعنی پرونده 
هسته ای و موضوع برجام خالی و بدون دستاورد است و 
از دیگر سو،انتخاباتی در پیش است که پیروزی در آن 
بدون هیچ کارنامه ای برای مردم،ســخت و دشوار است 
و نزدیکترین یاران دولت هم نسبت به آن امید ندارند.

در چنین شرایطی،حرکات نمایشی و سخنان دهان 
پر کن،تنها کاری اســت که در فاصلــه 4 ماه مانده تا 
انتخابات از دست دولتی ها بر می آید. شاید این سخن،در 
بدو امر،ادعایی بی پشتوانه به حساب بیاید ،اما نگاهی به 
اظهارات یک مقام ارشــد دولتی که با رویترز مصاحبه 
کرده حقایق مهمی را آشکار می کند .خبرگزاری رویترز 
برای بررســی جوانب و فواید سیاسی ورود این هواپیما 
به تهران، به سراغ یک »مقام ارشد ایرانی« رفته است. 
مقام مزبور گفته: »تحویل این )هواپیما( خیلی مهم بود 
... مخصوصاً زمان بندی آن. حالا مردم می توانند نتیجه 
برداشته شدن تحریم ها را ببینند. این مقام که به شرط 

ناشناس ماندن با خبرنگار رویترز صحبت کرده، در ادامه 
گفته:»این محبوبیت روحانی را بالا می برد ... و شانس وی 

را برای انتخاب مجدد در ماه مِی)اردیبهشت(«
کیهــان در آذر ماه ســال جاری، در گزارشــی با 
عنوان»پرواز هواپیماهای کاغذی در آسمان انتخابات« 
نوشــت:» بهمن ماه سال گذشــته در حالی که اندکی 
از نهایی شــدن توافق برجام گذشــته بود و از طرفی 
دیگــر جامعه به تدریج در تکاپــوی انتخابات مجلس 
قرار می گرفــت هیاهوی قرارداد با یکــی از غول های 
هواپیما ســازی جهان یعنی ایرباس به صورت گسترده 
مطرح شــد. اکنــون نیز در حالی که دســت دولت از 
وعده هایــی که داده خالی اســت دوباره موضوع خرید 
هواپیما به تیتــر یک روزنامه هــای زنجیره ای تبدیل 

شده است.
در میــان آن همــه بدعهدی های غــرب و خاصه 
آمریکا در اجرای تعهداتشــان حالا که موضوع قرارداد 
خرید هواپیما برای بار چندم مطرح شده است باید هم 

روزنامه های زنجیره ای را به جشن و پایکوبی بکشاند...
گویا ماموریت آنها پرواز در آسمان انتخابات است. «

اکنون آن پیش بینی با توجه به ســخنان این مقام 
دولتی با رویترز تحقق پیدا کرده است.

جــا دارد از مســولان دولتی پرســید اگر هدف از 
این باج دهی آشــکار به فرانســوی ها، شوآف انتخاباتی 
نیست،چرا 430 میلیارد تومان پول خرید این هواپیما 
)که جمع بسیار بسیار محدودی از مردم از آن استفاده 
می کنند(را صرف ایجاد اشتغال نکردید!؟ گفتنی است 
برای ایجاد یک شغل صنعتی حدود 20 تا 25 میلیون 
تومان و برای یک شــغل خدماتی حدود 5 تا هشــت 
میلیون تومان پول لازم است. یعنی با پول این ایرباس 
می شد 21500 شغل صنعتی و 86هزار شغل خدماتی 

درست کرد. آیا این تعداد شغل کم است!؟
البته دولت محترم به این مهم اهتمام دارد و درحال 
ایجاد اشــتغال اســت،اما برای کارگران و متخصصان 

فرانسوی!

پیکر مطهر شهید »خداداد رضایی« از شهدای 
مدافع حرم لشکر فاطمیون در گلزار شهدای تهران 

به خاک سپرده شد. 
به گزارش تسنیم، مراسم تشییع پیکر شهید افغانستانی 
مدافع حرم »خداداد رضایی« روز پنجشنبه با حضور پرشور 
مردم و خانواده شــهدا در تهران برگزار شد. پیکر مطهر 
این شــهید مدافع حرم پس از تشییع درقطعه 50 گلزار 
شــهدای بهشت زهرا)س( و در جوار دیگر همرزمانش به 

خاک سپرده شد.
شــهید رضایی 25 ساله و از شهدای لشکر فاطمیون 
برای دفاع از حریم اهل بیت عصمت و طهارت)ع( داوطلبانه 
عازم سوریه شده بود که توسط تروریست های تکفیری به 

شهادت رسید.

تشییع شهید لشکر فاطمیون 
در تهران

اولین همایش دستاوردهای فاوا و زیر ساخت های دفاع 
سایبری نیروی هوایی ارتش در مرکز آموزش های هوایی 

شهید خضرایی برگزار شد.
اولین همایش دســتاوردهای فاوا و زیر ساخت های دفاع 
ســایبری نیروی هوایی ارتش در مرکــز آموزش های هوایی 
شهید خضرایی با حضور امیر خلبان برخور جانشین فرمانده 
نهاجا، سردار آقا کیشی رئیس اداره فاوای ستاد کل نیروهای 
مسلح، حبیبی مدیر عامل شرکت صاافتا و سرهنگ رمضان زاده 

رئیس اداره فناوری اطلاعات آجا برگزار شد.

این همایش با محورهای ماهیت تهدیدات فضای سایبری، 
لزوم ایجاد آمادگی لازم برای مقابله با تهدیدات فضای سایبری، 
تاثیر آن بر ماموریت های هوایی، چگونگی ایجاد دفاع سایبری 
و همچنین امنیت فضای تبادل اطلاعات و ارتباطات در سطح 

جامعه برگزار شد.
در ادامه این همایش نمایشگاه توانمندی های فاوا و صنایع 

وابسته آغاز به کارکرد.
به گزارش فارس، در پایان این مراســم از یگان های برتر در 

حوزه امنیت فاوا تقدیر شد.

همایش دستاوردهای دفاع سایبری نیروی هوایی 
برگزار شد

بزرگداشت نویسنده فیلمنامه ضداخلاقی 
در جشنواره فجر!

یکی از بزرگداشت های سی وپنجمین جشنواره فیلم فجر، به فیلمنامه 
نویســی اختصــاص دارد که آخرین فعالیت وی، نوشــتن یک فیلمنامه 

ضداخلاقی بود که وزیر سابق ارشاد، شخصا به آن اعتراض کرد!
به گزارش خبرنگار کیهان، درحالی که هنوز خاطره تلخ فیلم ضددین 
و ضداخلاق »50 کیلو آلبالو« فراموش نشده، قرار است در مراسم افتتاحیه 
ســی و پنجمین جشنواره فیلم فجر از نویسنده فیلمنامه این فیلم تجلیل 
شود! هر چند که کارگردانی این اثر مبتذل را مانی حقیقی انجام داده اما 

فیلمنامه آن توسط فرهاد توحیدی نوشته شده است.
مسئولان سی و پنجمین دوره جشنواره فیلم فجر در حالی بنا بر برگزاری 
بزرگداشت »فرهاد توحیدی« در آئین آغاز این جشنواره را دارند که این 
فیلمنامه نویس، طی ســال های اخیر هیچ فعالیت درخشــانی نداشته و 
مشخص نیست که دلیل این بزرگداشت چیست؟ توحیدی طی یک سال 
اخیر فیلمنامه ســه فیلم »امکان مینا«، »خماری« و »50 کیلو آلبالو« را 
نوشته که هر سه، فیلم هایی شکست خورده و زیر متوسط سینمای ایران 
محسوب می شوند. ضمن اینکه فیلم »50 کیلو آلبالو« به خاطر محتوای 
موهن و ضداخلاقی، اعتراض گروه های مختلف اجتماعی، مراجع تقلید و 
حتی علی جنتی وزیر ســابق ارشــاد را هم برانگیخت. به طوری که علی 
جنتی شخصا نسبت به این فیلم اعتراض کرد و در دیدار با آیت الله مکارم 
شیرازی گفته بود: »فیلم 50 کیلو آلبالو به هیچ عنوان مناسب نبود و اگر 
از چگونگی این فیلم اطلاع داشتم اجازه ساخت و اکران به آن نمی دادم.«
با توجه به اینکه فلسفه برگزاری مراسم بزرگداشت در یک جشنواره 
به خاطر فعالیت های درخشان و موفق یا تأثیرگذاری مثبت یک هنرمند 
است، مسئولان جشــنواره فجر باید پاسخ دهند که با وجودی که فرهاد 
توحیدی هیچ یک از این ویژگی ها را ندارد و تأثیر گذاری وی در ســینما 
طی ماه های اخیر منفی بوده، به چه دلیلی قصد برگزاری مراسم بزرگداشت 

برای وی را دارند؟
حذف فیلم ضدرژیم آل سعود

از جشنواره فجر!

فیلم »امپراطوری جهنم« به رغم موضوع اســتراتژیک و برانگیختن 
واکنش رسانه های عربی اما از راه یابی به بخش مسابقه جشنواره فیلم فجر 

بازماند و تنها امکان حضور در بخش غیررقابتی این جشنواره را یافت.
بــه همین دلیل هم محمد خزاعی تهیه کننده و پرویز شــیخ طادی 
کارگردان فیلم »امپراطوری جهنم« با انتشار نامه سرگشاده ای خطاب به 
رئیس سازمان سینمایی، انصراف این فیلم از جشنواره فجر را اعلام کردند.

در متن نامه مشــترک تهیه کننده و کارگردان »امپراطوری جهنم« 
که نســخه ای از آن بدست کیهان رسید، خطاب به حجت الله ایوبی آمده 
است: »چنانچه استحضار دارید فیلم سینمایی »امپراطور جهنم« از جمله 
پروژه های سینمای ایران در سال های اخیر به شمار می رود که پاسخی به 

نیازهای منطقه ای و بین المللی است.
این فیلم به نقد عملکرد حکام آل سعود و فلسفه و چگونگی به وجود 
آمدن گروه داعش و دیگر گروه های تندرو و رادیکال اســلامی در اروپا و 
آمریکا می پردازد و نگاهی دارد به پشت پرده های»پیوند عربی- عبری« و 
همکاری صهیونیسم بین الملل و خاندان آل سعود. اثری که به ضرس قاطع 

می توان گفت: نمونه آن را در سینمای منطقه نداریم.
به حسب ضرورت موضوعی و اهمیت استراتژیک این اثر؛ و نیز، فقدان 
آثار استراتژیک پیرامون موضوعات منطقه ای در سبد سینمای ایران، گروه 
سازنده با تشویق و استقبال دبیر محترم جشنواره و حضرتعالی بنا را براین 
گذاشت تا با تلاش های های شبانه روزی و با تمام انرژی فیلم را به جشنواره 
برســاند تا سبد جشنواره خالی از این موضوع مهم نباشد.متاسفانه، با کج 
ســلیقگی و بر اثر ناتوانی درک ضرورت های فرهنگی و اجتماعی و عدم 
تشخیص درســت اولویت های مضمونی و موضوعی آثار، فیلم »امپراطور 
جهنم« نادیده گرفته شد. این رویه غلط بی سابقه هم نیست و بارها شاهد 
بوده ایم که آثار ارزشــمند و مهمی همچون »بادیگارد«، »شیار 143« و 
نمونه های دیگری از این طیف نادیده گرفته شده و رندانه و مهندسی شده، 

در مهجوریت، محاق و تحقیر قرار داده شده اند.
از این رو، بدینوسیله، مراتب اعتراض خویش را به این گونه رویکردهای 
غلط، ناشیانه و ناپخته اعلام می داریم و معتقدیم فیلم »امپراطور جهنم« نه 
به اقتضای استانداردهای سینمایی که به خاطر عدم درک درست از اتفاقات 
منطقه، ناتوانی در انطباق هوشمندانه ضرورت ها با مضامین آثار سینمایی؛ و 
نیز، به دلیل محافظه کاری، ترسویی و ضعف در تصمیم گیری های شجاعانه 
و جسورانه، غفلت از افق کلان فرهنگی و اجتماعی، عدم آگاهی از سینمای 
استراتژیک مبتنی بر بنیان های فرهنگ دفاعی کشور مورد بی مهری قرار 
گرفته و قربانی شده است.به نظر می رسد با اتمسفر شکل گرفته جای فیلم 
»امپراطور جهنم« و آثاری از این دست در جشنواره نبوده و نیست و بدیهی 
اســت زمان، شایستگی و ارزش های فیلم را نشان خواهد داد.پس ترجیح 
می دهیم به صورت رسمی انصراف خود را از حضور در این رویداد سینمایی 
اعلام داریم و از حضرتعالی و دبیر محترم جشنواره به خاطر حمایت های 
لازم برای تولید اثر علیرغم همه سنگ اندازی ها تقدیر و تشکر می نماییم 
و معتقدیم بهترین قضاوت در مورد فیلم »امپراطور جهنم« و ویژگی های 
شاخص آن درنمایش اثر در مقابل مخاطبین مشخص خواهد شد و مورد 
نقد و کنکاش قرار خواهد گرفت که زیاد به طول نخواهد انجامید که اگر 
آن زمان شما بودید و در مسند سازمان سینمایی حضور داشتید در مورد 
فیلم قضاوت خواهید کرد. ساخت این فیلم یک وظیفه ملی و بین المللی 
بود که به ما رســید و هیچ منتی بر کسی نیست چون انتخاب اینچنین 
مضامینی همیشــه با مشکلات، سنگلاخ ها و زخم ها همراه بوده و خواهد 

بود و هرچقدر راه مشکل تر ارج و قرب آن بیشتر خواهد شد.«
»قدرت برتر«

 بر بزرگترین دیوارنگاره کشور
تازه ترین دیوارنگاره میدان ولیعصر )عج( به موضوع بازداشت نظامیان 
آمریکایی در خلیج فارس توســط نیروی دریایی ســپاه پاسداران انقلاب 

اسلامی اختصاص یافت.
این دیوارنگاره در آستانه سالروز بازداشت نظامیان آمریکایی در جزیره 
فارســی خلیج فارس توسط نیروی دریایی سپاه پاسداران انقلاب اسلامی 
صبح 23 دی اکران شــد.بزرگترین دیوارنگاره کشــور که توســط خانه 
طراحان انقلاب اسلامی و توسط دانیال فرخ طراحی شده است، این بار به 
ســراغ موضوعی رفته که در سال گذشته بدل به یک بمب خبری شده و 
بازخوردهای بسیاری را در سطح محافل جهانی برانگیخت. موضوعی که 
صلابت و اقتدار نیروی نظامی جمهوری اســلامی ایران را به رخ جهانیان 
کشید و پس لرزه های آن حتی سر از انتخابات ریاست جمهوری آمریکا نیز 
درآورد.بزرگترین دیوارنگاره کشور در میدان ولیعصر )عج( به همت خانه 
طراحان انقلاب اســلامی به موضوعات روز اجتماعی، فرهنگی و سیاسی 

پرداخته و هدف توجه مردم نیز قرار گرفته است.

جلسه نمادین دفاع از پایان نامه شهید مدافع حرم »مصطفی 
کریمی« از دانشجویان رشته معماری دانشکده هنرهای زیبای 
دانشگاه تهران ظهر چهارشنبه با حضور خانواده این شهید در 

پردیس هنرهای زیبای دانشگاه تهران برگزار شد.
در این مراسم که در پردیس هنرهای زیبای دانشگاه تهران 
برگزار شد علاوه بر خانواده شهید، دانشجویان، جمعی از مسئولین 
از جمله مهندس مهدی چمران رئیس شــورای شهر تهران و...

حضور داشتند . 
دکتر »مظاهری « استاد راهنمای شهید پایان نامه را ارائه کرد.

به گزارش مهر اســتاد راهنما در حین دفاع از این پایان نامه 
گفت: این پایان نامه قرار بود ۷فصل داشــته باشد. اما مصطفی 
شــهید شد و نتوانست تکمیل کند. برای من خیلی سخت بود 
که در این باره صحبت کنم. چون کســی که باید باشد، نیست. 
کسی که سالها او را به عنوان یک دانشجوی فعال می شناختیم.
شــهید مصطفی کریمی از رزمندگان لشــکر فاطمیون و از 
نخبگان جامعه افغانستانی در ایران بود که در زمان تحصیل در 
رشته معماری دانشگاه تهران به عنوان رزمنده  برای دفاع از حریم 
اهل بیت)ع( و نبرد با نیروهای تکفیری وهابی عازم سوریه شد. 
خانواده شــهید کریمی از نخبگان جامعه افغانستانی ساکن 
ایران هستند. پدر شهید کریمی از روحانیون برجسته افغانستان 
و یکی از برادران وی فارغ التحصیل دانشگاه شریف و برادر دیگرش 
متخصص ارتوپد و رئیس ســابق انجمن پزشکان افغانستانی در 

ایران است. 
پیکر مطهر این شهید 11 آبان ماه طی مراسمی در دانشگاه 
تهران و شهر قم تشییع و در گلزار شهدای بهشت معصومه)س( 

به خاک سپرده شد.

تحقیر ملت به چه قیمت؟
یک هواپیما و این همه ذوق زدگی؟!


